
Białe Błota, dnia 24.05.2021 r. 

BRG.0012.8.5.2021 

 

 

Protokół  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady Gminy 

Białe Błota z dnia 24.05.2021 r., od godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota,  

ul. Guliwera 4a  

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz, radny Jacek 

Krzyżanowski, radna Magdalena Sznajder, radny Zbigniew Moroz, 

radna Maria Wolsztyńska, radna Anna Banaszek, radna Aleksandra Lubońska 

Michał Borkowski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach, 

Aneta Malcer pracownik Urzędu Gminy ds. społecznych i ochrony zdrowia 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi, Edukacji i Sportu, Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury Violetta Drążkowska, 

 

Przewodnicząca Komisji p. Karolina Lachowicz sprawdziła obecność radnych, nastąpiło 

powitanie oraz stwierdzenie quorum. Przewodnicząca odczytała pouczenie dotyczące 

ochrony danych i przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

 

1. Problematyka funkcjonowania jednostek oświatowych w Gminie Białe Błota. 

2. Sprawozdanie GOPS z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny. 

3. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii oraz Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Białe Błota. 

4. Finansowe oraz merytoryczne sprawozdanie dotyczące funkcjonowania GCK w 

Gminie Białe Błota. 

5. Materiały na sesję.  

 

 

Ad. 5 

W związku z brakiem połączenia internetowego z Patrycjuszem Migawą Kierownikiem 

Centrum Obsługi, Edukacji i Sportu, Przewodnicząca Karolina Lachowicz odczytała i pokrótce 

omówiła projekty uchwał, które mają być procedowane na najbliższej sesji Rady Gminy:  

- w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Białe Błota, w roku 

szkolnym 2021/2022 

- w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Białe Błota, od dnia 1 września 2021 roku 

 

Następnie nastąpiło połączenie z Kierownikiem COES, który omówił projekt uchwały w 

sprawie regulaminu otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego z zakresu 



wychowania przedszkolnego oraz kryteriów wyboru ofert. Radny Zbigniew Moroz upewnił 

się, że uchwała będzie dotyczyła dzieci, które od września pójdą do przedszkoli. 

 

W związku z brakiem pytań i zastrzeżeń do w/w projektów uchwał, Przewodnicząca ogłosiła, 

że Komisja w pełnym składzie pozytywnie zaopiniowała uchwały, które jutro pojawią się na 

sesji. 

 

Pan Patrycjusz Migawa przedstawił komisji bieżące problemy, głównie te związane z 

panującą pandemią i obostrzeniami, przedstawił dane statystyczne dotyczące szczepień 

nauczycieli i pracowników administracji i obsługi, ilości dzieci uczęszczających do żłobka i 

oddziałów przedszkolnych, zaznaczył, że kończy się nauczanie hybrydowe, opowiedział o 

zasadach przeprowadzenia zbliżającego się egzaminu ósmoklasisty. Radny Zbigniew Moroz 

poprosił o klika zdań w temacie rozbudowy GCK i przeniesienia placu. Kierownik COES 

przedstawił koncepcję zmiany miejsca dla poszczególnych urządzeń.  

W związku z brakiem pytań Kierownik CEOS opuścił obrady. 

 

Ad. 2 

Przewodnicząca Komisji zaznaczyła, że komisja nie będzie wracać do tematu realizacji 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny, ponieważ był ten temat omawiany na Komisji 29 

marca i to sprawozdanie zostało już zatwierdzone na Sesji Rady Gminy w dniu 30 marca 

2021r. 

 

Ad. 3 

Głos zabrała Pani Aneta Malcer - pracownik Urzędu Gminy ds. społecznych i ochrony, która 

przedstawiła Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii oraz 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Białe 

Błota. Utrudniona była realizacja programów związku z panującą pandemią. Przedstawiona 

została kwestia zrealizowanych półkolonii dla dzieci, sposoby prowadzenia profilaktyki 

prowadzonej na terenie szkół i ośrodków zdrowia, omówione zostały problemy, na jakie 

napotykała w swojej działalności Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Pierwsze półrocze ujawniło wzrost problemów tytułu używania wszelakich środków 

uzależniających w tym także leków, w MOPS trwa rozbudowa Rodzinnego Punktu 

Konsultacyjnego i zostanie zatrudniony dodatkowy psycholog i będą realizowane 

nieodpłatne konsultacje dla dzieci, warsztaty dla osób zagubionych, osamotnionych z 

powodu pandemii oraz warsztaty dla rodzin. Przewodnicząca wspomniała, że rozpoczęły się 

prace Komisji Konkursowej w kwestii Programu Profilaktyki Zakażeń Wirusem Brodawczaka 

jak i Programu Polityki Zdrowotnej. Radny Jacek Krzyżanowski zapytał o system opieki 

psychologa szkolnego. Pytanie zadał radny Zbigniew Moroz czy nadal jest w Białych Błotach 

miejsce gdzie odbywają się spotkania AA, co potwierdziła Pani Aneta Malcer, wskazując, że 

spotkania odbywają się regularnie przy kościele. 

Ad. 4 

Przewodnicząca powitała na komisji Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Panią Violettę 

Drążkowską i oddała jej głos. Dyrektor przedstawiła sprawozdanie finansowe w tym: 



sprzedaż usług, dotacja podmiotowa, darowizny, pozostałe przychody operacyjne, dotacje 

celowe. Dyrektor omówiła wysokość i strukturę przychodów oraz kosztów Gminnego 

Centrum Kultury. Radna Magdalena Sznajder poprosiła o głos i zauważyła, że brak wersji 

papierowej sprawozdania uniemożliwia radnym odniesienie się do przedstawianych kwestii, 

materiały powinny być dostarczone wcześniej, aby radni mogli się z nimi zapoznać. Radna 

złożyła wniosek, aby komisja debatowała nad rozliczeniem budżetu GCK, po otrzymaniu 

wersji papierowej sprawozdania i możliwości zapoznania się z nim. Radna Aleksandra 

Lubońska zapytała, kiedy materiały zostały dostarczone do Biura Rady, na co Dyrektor 

odpowiedziała, że zostały wysłane chwilę przez komisją. Przewodnicząca wyraziła zgodę na 

dalsze omawianie sprawozdania. Dyrektor kontynuowała sprawozdanie. 

O głos poprosiła radna Maria Wolsztyńska zauważając, że należało ten dokument kilka dni 

wcześniej przedstawić a teraz powinna odbywać się dyskusja. Radna Magdalena Sznajder 

ponownie poddała pod głosowanie wniosek, aby komisja miała możliwość zapoznania się w 

formie papierowej ze sprawozdaniem, i aby na kolejnej komisji powrócić do omawiania 

budżetu GCK. Radny Zbigniew Moroz poparł wniosek radnej Sznajder. Przewodnicząca 

zarządziła, aby powrócić do sprawozdania finansowego i merytorycznego na kolejnej komisji. 

Anna Banaszek zapytała, po co GCK służą maszyny do szycia, na co Dyrektor zapowiedziała 

nową tematykę warsztatów związanych z robótkami ręcznymi, są plany zrobienia pokazu 

mody, maszyny będą w dwóch obiektach. Radna poprosiła o zaproszenie na takie zajęcia. 

Radna Aleksandra Lubońska przypomniała, że od dwóch miesięcy czeka wniosek odnośnie 

działalności GCK od stycznia do marca 2021, ile osób brało udział i w jakich zajęciach. 

Dyrektor poinformowała, że udzieliła odpowiedzi na to pytanie, była to średnia liczba 17 

osób. Radny Jacek Krzyżanowski poprał wniosek radnej Sznajder o przeniesieniu dyskusji nad 

sprawozdaniem na kolejną komisję. Na zakończenie Dyrektor GCK Violetta Drążkowska 

przedstawiła uzyskane dofinansowanie, poprosiła także radnych, o informacje, na przyszłym 

spotkaniu, dotyczące zapewnienia środków w planie merytoryczno-finansowym. Radny 

Zbigniew Moroz zapytał Dyrektor, dlaczego podpisuje projekty, nie mając zabezpieczenia 

środków, na co dyrektor odpowiedziała, że środki na jeden z tych projektów w ubiegłym roku 

miała, jednak umowa była podpisana 31 grudnia, i nie można było tych zabezpieczeń 

środków przerzucić na coś innego, gmina musiała się dostosować do tych warunków, środki 

były zabezpieczone w prowizorium budżetowym. Radna Anna Banaszek zauważyła, że trzeba 

było przewartościować, co jest ważniejsze, trzeba było wymienić piec, to, co jest niezbędne. 

Dyrektor zauważyła, że jest dotacja podmiotowa i celowa, trzeba dostać dotację celowaną. 

Mieszkańcy korzystają z obiektów i trzeba dokonywać napraw. Radna Maria Wolsztyńska, 

wspomniała, że wszystkie jednostki organizacyjne, gmina działają w oparciu o budżet a nie w 

oparciu o prowizorium, budżet na kulturę na ten rok jest większy w stosunku do roku 

poprzedniego, duża kwota jest także zabezpieczona na rozbudowę budynku szkoły. Radna 

zapytała Dyrektor, czy planowany jest duży koncert na żywo i co w związku z obowiązującymi 

obostrzeniami, Dyrektor odpowiedziała, że czeka na wytyczne, koncert odbędzie się w 

reżimie sanitarnym. Radna Wolsztyńska zapytała o koszt koncertu przy obłożeniu sali 50%, 

dla 150 odbiorców. Radna zapytała także, jaki miałaby być koszt wkładu własnego na 

dofinansowania, które zostały przyznane. Dyrektor zauważyła, że koncert został przełożony z 

zeszłego roku i była aneksowana umowa, bilety zostały już kupione w zeszłym roku, ceny 

biletów się nie zmieniły.  Stawka honorarium artysty objęta jest tajemnicą handlową i Pani 



Dyrektor nie może radnym udzielić takiej informacji, jest to zapis z umowy. Wstępnie było 

planowane około 215 miejsc, sprzedano około 120 biletów. Radna Aleksandra Lubońska 

zapytała Dyrektor, jaką kwotę przewiduje, którą trzeba będzie dołożyć do koncertu. Na 

chwilę obecną Dyrektor nie potrafiła odpowiedzieć na to pytanie. Radna Wolsztyńska 

zauważyła, że wśród mieszkańców jest przekonanie, że jest to bardzo duża kwota, nie jest to 

koncert na powietrzu i skorzysta z tej okazji niewielka ilość mieszkańców, zapytała także o 

cenę biletów. Dyrektor odpowiedziała, że cena biletu to 70,00 zł. Wracając do tematu dotacji 

Dyrektor GCK zauważyła, że jest nowy zespół, nastąpiła rewaloryzacja pensji i kwota wzrostu 

dotacji nie może wprost odnosić się do kwoty dotacyjnej z roku 2020. Dotacja na rozbudowę 

budynku nie jest dotacją na działania GCK, są to pieniądze przeznaczone na budynek, który 

jest własnością gminy. Na pytanie Radnej Wolsztyńskiej odnośnie wysokości wkładu 

własnego w omawianych wcześniej projektach, Dyrektor GCK podała kwoty dotacji i wkładu 

własnego w grantach, zaznaczając, że w tych grantach należy wyłożyć 100% kwoty a po 

przeprowadzeniu działania zwracana jest kwota dotacji, Dyrektor wnioskowała o te środki do 

rady gminy wpisując je do prowizorium budżetowego. Dyrektor zauważyła, że proces pisania 

projektów, podpisywania umów to wielomiesięczny proces, na koniec roku był wniosek do 

prowizorium o zabezpieczenie tych kwot, nie było okazji, aby o tym opowiedzieć, Dyrektor 

przytoczyła wydatki na kulturę na jednego mieszkańca w ościennych gminach, wspomniała o 

likwidacji kina plenerowego. Radna Sznajder zapytała o wydatki na kino plenerowe w 

zeszłym roku. Dyrektor wspominała, że aby móc zrealizować to w tym roku jest potrzeba 

około 60 000,00 zł. Wracając do koncertu, koncert Pana Domagały był planowany jeszcze 

przed pandemią, organizacja koncertu w plenerze wiązałaby się z kolejnymi kosztami jak 

ochrona, toalety i inne. Dyrektor podkreśliła, że przesunięcie 700 000,00 zł z budżetu GCK w 

bardzo dużym stopniu utrudniło działalność Centrum, zabrana została możliwość płynnego i 

swobodnego działania. Należy patrzeć na kulturę jak na nasze wspólne dobro, wymaga 

finansowania. Radna Maria Wolsztyńska zauważyła, że kultura jest dotowana, brakuje 

negocjacji z artystami, należy szukać artystów, którzy zaśpiewają taniej, bliskość Bydgoszczy 

też ma znaczenie, ten koncert nie jest potrzebny biorąc pod uwagę inne pilne potrzeby. 

Dyrektor zauważyła, że stawki artystów są uzależnione od wielu czynników, wiele gmin ma 

większe środki na kulturę na mieszkańców. Radna Magdalena Sznajder stwierdziła, że z 

rozmów, jakie prowadzi z mieszkańcami nie wynika, że oczekują zwiększenia środków na 

kulturę, Dyrektor odpowiedziała, że kultura należy do zadań państwa i ma inne zdanie na ten 

temat, ma inne doświadczenia. Radna Aleksandra Lubońska zaproponowała, aby 

zorganizować transporty autokarowe do opery czy teatru, na co dyrektor odpowiedział, że 

jest to dobry pomysł, jeżeli nie zależy nam na budowaniu tożsamości na dole, ale jeżeli zależy 

nam by tutaj na miejscu coś się działo, to działanie lokalne przyniesie lepsze owoce. 

Wracając do kwestii grantów Pani Dyrektor jeszcze raz omówiła kwestię grantów, na co mają 

być przeznaczone te środki. Radna Wolsztyńska zauważyła, że porównując budżety i wydatki 

na wynagrodzenia w gminie Osielsko, budżet jest większy, ale wydatki na wynagrodzenia 

porównywalne, może należy przeanalizować, gdzie szukać oszczędności, realizować to, co 

jest niezbędne. Dyrektor zauważyła, że pracownicy GCK nie są tak wynagradzani jak powinni 

być w stosunku do umiejętności, które mają. Radna Maria Wolsztyńska, wyrażając swoje 

zdanie, stwierdziła, że stawiając mieszkańców przed wyborem, co wolą budę drogi czy 

koncert, na pewno wybraliby budowę drogi. Dyrektor zauważyła, że tyle ile mieszkańców, 



tyle zdań, tworzenie kultury jest obowiązkiem państwa. Magdalena Sznajder przytoczyła 

godziny otwarcia świetlic w innych gminach, na co Dyrektor przypomniała wytyczne, które 

zobowiązywały do zamknięcia świetlic przed mieszkańcami w związku z pandemią.  

 

Na zakończenie Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz przytoczyła wniosek radnej 

Magdaleny Sznajder, aby wrócić do sprawozdania finansowego i merytorycznego z 

działalności GCK na następnej Komisji.  

Radna Maria Wolsztyńska zapytała czy został wyłoniony podmiot do realizacji programu 

zdrowotnego zapobiegania otyłości dzieci i młodzieży. Przewodnicząca odpowiedziała, że 

otwarte oferty spełniają wymogi formalne, w kolejnym tygodniu jest komisja, która wybierze 

realizatora.  

 

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Na podstawie nagrania protokół sporządziła: Katarzyna Lutkowska 

 

Przewodnicząca Komisji 

Karolina Lachowicz 


